
Winterswijk, 12 oktober 2023 

Geachte leden van de raad, 

Mijn naam is Rick van der Burg in mijn hoedanigheid van  bestuurslid van de Stichting Zwem-

baden Winterswijk (hierna genoemd Zwembad Jaspers).  

De reden dat wij gebruik maken van het recht op inspreken is gelegen in het feit dat het college 

in eerste instantie had aangegeven dat de door de gemeente te verstrekken exploitatiesubsi-

dies voor het jaar 2024 niet geïndexeerd zouden worden. Gelukkig is gisteren het bericht naar 

buiten gekomen dat door het Rijk is aangegeven dat de gemeente Winterswijk een hogere 

vergoeding zal ontvangen voor loon- en prijsstijgingen, waardoor de non-indexatie is komen 

te vervallen en de gesubsidieerde instellingen voor het jaar 2024 een indexpercentage van 

4,6% mogen hanteren. Indexering is één onderdeel van de subsidieaanvraag. Waar wij echter 

al jaren tegenaan lopen is de werkwijze bij de aanvraag voor subsidie. Volgens de verordening 

dient de aanvraag voor de subsidie uiterlijk 31 mei van het jaar voorafgaand aan het te subsi-

diëren kalenderjaar binnen te zijn bij de gemeente. Door deze eis loop je als bestuur vaak aan 

tegen posten welke pas in de tweede helft van het kalenderjaar worden vastgesteld, zoals de 

resultaten van CAO onderhandelingen, percentages pensioenpremies, werkgeverspremies en 

dergelijke. Aangezien de loonkosten de grootste post is van de exploitatie komt het vaak voor 

dat de begroting op dat punt al direct herzien zou moeten worden. Indexering is hiervoor wel 

een middel, maar vaak blijkt dit middel onvoldoende te zijn. Wellicht dat er in de verordening 

hiervoor nog een clausule kan worden opgenomen. 

Uiteraard zijn wij content met het feit dat de subsidies in het jaar 2024 geïndexeerd kunnen 

worden. In 2022 en 2023 is zwembad Jaspers geconfronteerd met onder andere hogere kosten 

voor energie als gevolg van de oorlog in Oekraïne. Als voorbeeld: in 2021 waren de kosten voor 

gas, elektriciteit en water € 102.667. In 2022 was dit bedrag gestegen naar € 155.386, waarbij 

wij nog profijt hebben gehad van het feit dat we tijdig in 2021 op de energiemarkt hadden 

ingekocht, waardoor de prijsstijgingen relatief beperkt waren. De grilligheid van de energie-

markt is voor een grootverbruiker als een zwembad heel moeilijk in te schatten.  

Als bestuur zijn wij van mening dat zwembad Jaspers een basisvoorziening is voor de gemeen-

schap in Winterswijk. Wij hebben geen subtropisch zwemparadijs, maar een (sport)voorzie-

ning, gezinsbad, waar zwemlessen aan honderden kinderen per jaar worden gegeven, waar de 

zwemclub hun thuisbasis heeft, waar de Vereniging voor Aangepaste Sporten Achterhoek 

mensen met een beperking kan laten zwemmen, waar de sociale dienst(en) en andere hulpin-

stellingen de kosten voor mensen die zelf de kosten van zwemles niet kunnen betalen, dragen. 

Maar ook een bad waar een eigen keuze gemaakt kan worden om mee te doen aan allerlei 

doelgroepen.  

Het aanbieden van zwemlessen is essentieel voor de bedrijfsvoering. Het is de grootste inko-

mensbron voor het zwembad (afgezien van de jaarlijkse subsidiebijdrage door de gemeente). 

Maar belangrijker is, dat wij onze bijdrage kunnen leveren aan het verminderen van het gevaar 

op verdrinking en daardoor de veiligheid van kinderen bevorderen. Hoewel wij het altijd jam-

mer hebben gevonden dat het schoolzwemmen is afgeschaft, vinden wij het een goede zaak 

dat sommige scholen, ter vervanging van het schoolzwemmen dit zelf als “natte gym” zijn gaan 

beschouwen en nu voor eigen rekening zwemwater zelf bij ons huren. 



Maar zwembad Jaspers heeft ook te maken met het feit dat het bad in 2023 25 jaar oud is. Dit 

betekent dat ook de technische systemen 25 jaar oud zijn, waarbij vooral de technische, maar 

tevens ook de economische levensduur van bepaalde onderdelen is bereikt en dat met het 

nodige kunst- en vliegwerk het bad nog kan voldoen aan de geldende regelgeving. Om hier 

inzicht in te krijgen heeft de gemeente reeds een tweetal adviesbureaus, te weten de Antea-

groep en Treem, opdracht gegeven welke aanpassingen en vervangingen noodzakelijk zijn om 

aan de huidige wettelijke vereisten te voldoen. Beide adviesbureaus komen tot het oordeel 

dat de staat van onderhoud van het zwembad zodanig is dat men dit niet had verwacht van de 

bad dat al 25 jaar oud is, maar dat er wel gerenoveerd moet worden om het bad door de 

periodieke keuringen welke door de provincie worden uitgevoerd, heen te helpen. Als voor-

beeld is te noemen dat het tegelwerk – vooral in de zwemzaal, douches en kleedruimten – 

gevaarlijk glad is in plaats van een stroeve ondergrond. De kosten voor de revitalisering van 

het zwembad zijn niet meer aan te merken als jaarlijkse exploitatiekosten, maar als investerin-

gen, zodat deze kosten door middel van afschrijvingen ten laste van de exploitatie moeten 

worden gebracht. Enerzijds zal dit zorgen voor een hogere afschrijvingspost dan op dit mo-

ment in de jaarrekening, maar anderzijds zal er een positief resultaat behaald kunnen worden 

op bijvoorbeeld de grote post huisvestingskosten, daar bij de revitalisering gebruik gemaakt 

zal kunnen worden van de modernste technieken op ieder vlak, waarbij de energielasten aan-

zienlijk zullen kunnen dalen. 

Verder willen wij aangeven dat wij hopen dat onze stakeholders zoals de WWV, VASA, Reuma 

patiëntenvereniging etc., niet getroffen zullen door bezuinigingen op hun subsidies, daar het 

voor deze afnemers niet mogelijk is badwater te huren tegen dezelfde prijs als bijvoorbeeld de 

huur van een gemeentelijke sportzaal. Daarvoor zijn de exploitatiekosten van een zwembad 

vele malen hoger dan een sportzaal, met uiteraard een ander uurtarief.  

Wanneer de gemeente desondanks zou besluiten de jaarlijkse subsidie van deze afnemers naar 

beneden zou bijstellen, heeft dit uiteraard ook direct gevolgen voor de exploitatierekening van 

zwembad Jaspers, daar dan een substantiële inkomstenbron bij zwembad Jaspers zal wegval-

len, welke daling niet op te vangen zal zijn met prijsverhogingen bij het zwembad. Ook hier 

geldt het economische principe van het “grensnut”, waarbij dit niet leidt tot meer inkomsten, 

maar juist een daling doordat afnemers deze hogere prijs niet meer willen betalen. 

Als bestuur van zwembad Jaspers hopen wij dan ook dat u de belangen van alle gebruikers van 

het zwembad zult meewegen in nog te nemen beslissingen.  

Als gemeente kunt u op ons rekenen. 

 

 

 




